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Som det sikkert er dig bekendt, afholdt vi igår ekstraordinær generalforsamling for at

få alle formalia på plads efter vor tidligere formand valgte at trække sig.

Det var enige bestyrelser i vælgerforeningerne Vest og Øst - og

kommuneforeningens bestyrelse, der havde valgt at indstille mig som ny formand for

foreningen - hvilket jeg naturligvis er beæret over, at man vælger at se på mig som

den der skal stå i spidsen for foreningen.

Jeg er et nyt blad i foreningen men har dog været med i et par år i bestyrelserne, og

indtil i går var jeg formand for Venstre Østbornholm, hvorfor medlemmerne der

kender midt lidt, hvorimod jeg er ny for mange i Vest.

Jeg har fra dag 1 lagt vægt på, at vi skal tale sammen, og en af vore fornemste

opgaver i bestyrelserne er at holde vore medlemmer opdateret på hvad vi går og

har "snuden nede i" - og derfor kender Øst-folket allerede disse nyhedsbreve, og det

kommer nu også Vest-medlemmerne til.

Venstre Bornholm er absolut intet uden dets medlemmer - det er vores vigtigste aktiv.

Det er vore ambassadører - og det er vi stolte af. Vi har altid plads til �ere, så hvis du

kender nogen der vil være med, så lad os det vide - vi samler på medlemmer !!

Men vi kan ikke gøre tingene alene - så hvis du sidder med noget, du tænker vi skal

tage op, med eller snakke om - enten i kommuneforeningen eller andre steder - så

lad os det vide. Send en mail, kig forbi - eller ring.

Jeg garanterer ikke at vi kan gøre noget, men jeg garanterer at vi snakker om det, og

ser hvilke muligheder der er.

Den kommende tid bliver spændende, der er nogle store "udfordringer" der ligger og

venter. Jeg tænker på kommunens budget, energiø projektet og så kommer der i

august opstillingsmøde til Folketinget og EU. Alt dette kommer du til at høre mere om,

men kryds i kalenderen ved den 15/8, for der er opstillingsmødet planlagt til. (Der

kommer invitationer ud, lige så snart vi har alle detaljer på plads.

Udover at jeg ville benytte lejligheden til at sige tak for valget, har jeg også modtaget

en hilsen fra Søren Schow, da der er noget vi lige skal have rene linjer omkring -

nemlig al det omkring parkerings-problematikken, og det tænkte jeg at jeg ville lade

dig vide hvad der er Vs indgang til samtidigt, for det er godt nok noget jeg allerede

har hørt mange kommentarer til:
 

PARKERING-BETALING ???

TV2Bornholm havde i går en overskrift om, at Venstre ønsker en parkering

betalingsordning, det er nok lige en stramning af hvad jeg sagde.

 

Jeg vil gerne slå fast, at det ikke er Venstres kop te at pålægge bilisterne på Bornholm

ekstra udgifter og det var ikke os der sikrede �ertallet for parkeringsforslaget.

Forslaget blev støttet af Borgmesteren og de konservative på budgetdagen da vi

lavede budgettet til 2023, hans forslag blev støttet af A og Ø.   Derved var der �ertal

for forslaget.  At vi og DF var imod var således ligegyldigt for �ertallet var i hus.

Derfor kom parkeringsforslaget i budgetarket og derfor blev det heller ikke taget ud

igen.

Når der nu var �ertal uden Venstres 2 medlemmer kunne vi gøre 2 ting, blive ved

bordet og få ind�ydelse eller sætte os udenfor ind�ydelse og forlade

forhandlingerne.  I kender resultatet.

 

Efter mødet med advokaten i går torsdag blev det lysende klart for os, at der kun kan

indføres tra�kregulerende indsatser efter en grundig analyse.  Hvis analysen ikke

viser der er et behov vil det ikke være muligt at indføre tra�kregulerende indsatser.  

Hvis det er nødvendigt med tra�kregulerende indsatser skal der beskrives, med

hvilke midler denne tra�kregulerende e�ekt kan opnås.   Man kan altså ikke indføre

afgifter efter for godt be�ndende, men det skal kunne beskrives og anskueliggøres at

det netop et dette (økonomiske) tiltag der vil have den ønskede e�ekt.

 

Så når alt kommer til alt vil der nok være 3 steder på Bornholm der er plaget af for

mange biler og det er Rønne gamle bydel, Gudhjem og Svaneke om sommeren.

 

Venstre støtter, at der i de områder hvor der er behov, bliver igangsat et

analysearbejde, som skal beskrive behovet for tra�kregulerende indsatser og

niveauet for eventuelle afgifter.

 

Ellers står den kommende tid på det kommende års budget og det ser ikke for godt

ud på nuværende tidspunkt.   Vi har en ubalance på 89 mio kr i år og kommer der

ikke styr på den vil det fortsætte i 2024 og så mangler vi ikke kun 119 mio men 119 + 89

mio kr.  Og nej, det har ikke noget med budgettet V indgik med Ø og A, det er

simpelthen som man ikke kan styre økonomien i de forskellige centre.   Vi må håbe, at

der også er andre partier i KB der ønsker og har modet til at tegne et ansvar
 

RIGTIGT GOD SOMMER

Afslutningsvis vil jeg selvfølgelig benytte lejligheden til at ønske dig og dine, en rigtigt

god sommer - og så lader vi op til et spændende efterår, som du kommer til at høre

mere om senere.

Vi går med planer om forskellige arrangementer - af forskellig karakter - men det

hører du om når/hvis tingene falder på plads, og vi håber naturligvis at se rigtigt

mange til dem alle sammen.

God sommer - og endnu engang, tak for valget.

Michael Hornshøj

 

 

 

Ønsker du at kontakte Venstres Kommuneforening i Bornholm, kan du skrive til oest@venstrebornholm.dk
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